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 Title:  Need  to  expedite  the  construction  work  of  Ghorghat  Bridge  connecting  Bihar  and  Uttar  Pradesh  in  Bhagalpur  under  the  Sansad  Adarsh  Gram
 Yojana.

 शीमती वीणा देवी (मुंगेर): वीणा  देवी  (मुंगेर):  उपाध्यक्ष  महोदय,  आज  आपने  मुझे  शुल्क  काल  में  बोलने  का  मौका  दिया  हैं,  इसके  लिए  मैं  आपको  धन्यवाद देती  हूं।  मुझे कल  yer  में  बोलना  था,  लेकिन  तबीयत
 खराब  होने  की  वज़ह  से  मैं  कल  नहीं  बोल  पायी  थी,

 महोदय,  माननीय  पुरातन  मंत्री  जी  ने  कहा  था  कि  हर  एक  सांसद  एक-एक  गांव  गोद  तें  इसे  एक  साल  सें  ज्यादा  हो  चुका  है।  जब  हम  अपने  हेतु  में  जाते  हैं,  तो  जनता  हमें  पूछती  है  कि
 आपनें  अभी  तक  एक  ईट  भी  जड़ीं  लगायी  हैं|  हम  अपने  पूधान  मंत्री  जी  से  मांग  करते  हैं  कि  इस  काम  को  जल्द  से  जल्द  शुरू  फराषं  हमरे  संसदीय  क्षेतू  में  मुंगेर  विधान  सभा  में  घोरघट  पुल  है,  जो  बाबा
 की  लगती  देवघर  में  जाने  का  मुख्य  मार्ग  |  उसी  पुल  से  बिहार  और  यू,पी.  के  लोग  गुजरते  हैं  और  वह  पुल  पन्नू  सालों  से  टूटा  हुआ  हैी  हम  चाहते  हैं  कि  उसकी  मरम्मत  करायी  जाए  और  एक  तरफ  से
 एक  पुल  बनवा दें।

 THE  MINISTER  OF  STATE  OF  THE  MINISTRY  OF  SKILL  DEVELOPMENT  AND  ENTREPRENEURSHIP  AND  MINISTER  OF  STATE  IN  THE  MINISTRY  OF
 PARLIAMENTARY  AFFAIRS  (SHRI  RAJIV  PRATAP  RUDY):  Sir,  on  the  issue  raised  by  the  hon.  Member,  Shrimati  Veena  Devi,  Sansad  Adarsh  Gram  is

 basically  to  adopt  a  village  by  Members  of  Parliament  and  use  the  support  of  the  District  Administration,  the  State  Government  and  their  own
 resources  to  adopt  it  as  an  ideal  and  model  village.  The  Prime  Minister's  appeal  to  the  hon.  Members  is  that  Members  of  Parliament  should  primarily
 adopt  these  villages  and  make  them  a  place  where  they  can  serve  those  people  and  make  them  a  model  to  be  replicated  everywhere.  The  Prime
 Minister  will  not  make  it  happen.  It  is  the  whole  system  that  has  to  work  together.  This  is  a  great  and  noble  idea  which  has  to  be  done  and  all  the
 MPs  are  making  efforts  on  this  part.


